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Openingswoord Algemene 
Ledenvergadering VBBN 
Dick Vunderink 
Welkom aan: belangstellend e leden en vet·tegenwoor
digers va n de subverenigingen. 
Welkom aan de aanwezige ereleden: Henk van den Broek. 
Gerrit Henseler. Frans Janssen, Piet Muntjewerf en Jan 
Speelziek. 
Welkom aan de aanwezige genodigden: ABTB dhr. Eric 
Blankert; ANI dhh. Dick van 1-fouwelingen en Jan van 
dcr Waerdt; ZLTO, dhr. Jan Beekman en de LLTB wordt 
gelukgewenst met hun 75-jarig-jubileum, Marleen Boerjar1; 
Romee van der Zee; Prof. Fran Jacobs en de KVIB 
diu-. DeWaele. 

Het lijkt mij goed dat ik u vooraf op de hoogte breng van 
de tand van zaken van mijn gezondheid . 
Op 8 maat1 jl. is de laatste van de zes overeengekomen 
chcmokuren afgesloten en ik hoop dat mijn vita liteit nu 
een tijgende lijn zal vertonen . Het ~ aren bepaald geen 
leuke maanden, waarbij mijn energie gaandeweg afnam. 
Vooral de laatste twee kuren hakten erin. Op zich i het 
gunstig dar de kuur in de winter plaats ond, zodat ik mr 
hoop te kunnen profiteren van een mooie zomer. 

ogmaals dank voor de vele brieven en kaarten die ik 
ontving en die ons vee! goed hebben gedaan. 
Wij staan aan het begin van een belangrijke vergadering. 
Enkele nieuwe bestuursleden waaronder de nieuwe 
voorzitter. Verder een aantal beleidszaken die te maken 
hebben met een steeds groeiende zelfstandigheid van de 
bijenhouderij. lk vind dar een positieve ontwikke ling, 
zoal ik u meerdere malen heb Iaten weten. 
Jo Plaizier en ik hebben afge proken dat ik na de opening 
de voorzitter functie zal overdragen. lk hoop later nog 
een korte terugblik te kunnen geven op mijn negen jaren. 
Jk besluit de opening met de traditie om aan het begin 
van de ergadering een ogenblik sti l te staan bij de !eden 
die ons in het afgelopen jaar zijn ontvallen. Daaronder 
waren imkers die gewoon genoten van hun bijen, maar 
ook weer !eden die zich hebben ingezet voor hun 
plaatselijke of voor de landelijke vereniging. 
lk verzoek u op te staan om hen en andere overledenen 
die in onze gedachten voortleven, te gedenken. Ik dank u. 

Overdracht voorzitterschap 
lk ga nu over tot de o erdracht van het voorzitterschap 
Eerst een enkel woord tot het HB. 
Het klinkt wat melodramatisch, maar ik heb me steeds 
veilig gevoe ld in het HB. En dat is belmgrijk voor mij . 
Om vertrouwen te ontvangen. Dat gaf mij de ruimte tot 
initiatieven en oms te grote voortvarendheid. lk zeg dat 
tot de collega 's van het begin en van het huidige HB. lk 
zeg jullie daarvoor allen dank. lk denk aileen maar terug 
am fijne teams die wij vormden. 
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lk heb ook de foul gemaak:t om tc vee! zelfte willen doen, 
zodat er wei eens met enige ergernis gezegd werd: 'Dick 
doet bet loch wei' en dat activeert de anderen natuurlijk 
niet. Dit spijt mij en ik geloof dat ik de laatste jaren mijn 
Ieven heb verbeterd. Zo ja. dan is dat opnieuw een bevesti
ging dat ouderen wei degelijk kunnen leren. Aileen 
minder uit een boekje. 
Kenmerkend voor de feer was ook mijn samenwerking 
met Catherine Reker. Wij waren tivalen bij de voorzitters
verkiezing, ik kandidaat namens het HB en zij namens 
Drenthe. lk vind het nog steeds verbazend, hoe wij ver
volgens elkaar vonden, de handen incensloegen, en een
drachtig aan het werk gingen. Zij als brutale netwerk
ontwikkelaar, en samcn om aan die nieuwe contacten 
inhoud te geven. lk bewaar daar heel goede herinneringen 
aan. 
lk denk ook nog even aan de bemoediging van Roe! ten 
Klei bij de eerste kennismaking: ' Man, waar begin je 
a an!·, maar ik heb van hem en de anderen van het 
Bijenhuis vee! steun ontvangen. 
lk wil ook Jos en het HB bijzonder danken voor de wijze 
waarop zij mijn afwezigheid in het laatste jaar hebben 
opgevangen. 
lk geef de voorzitter hamer met evenveel vertrouwen 
over aan .los Plaizier en betrek dam·in de overige 1-IB
Ieden. Ik wens hen vee! wijsheid en succes en ~venveel 
genoegen als ik eraan heb beleefd. 
rk roep u allen op Jos en het bestuur te steunen zoa ls u 
dat mij hebt gedaan. 

Dankwoord voor 
Dick Vunderink, 23 maart 2002 
Door Jos Plaizier 
Dick, allereerst wil ik je feliciteren met je Koninklijke 
Onderscheiding. De VBBN heeft eindelijk weer een 
'ridder'. 

Een blik in de zaalmet op de voorgroml Mw. Vunderink (L) met 
hvee doclrters. Foro's R. H. ten Klei. 

Vervolgens wil ik je namens de VBBN bedanken voor 
negen jaar voorzitterschap . Je was de tiende voorzitter 
vall de VBBN sinds haar oprichting in 1897. Je voor
gangers waren: de heer Dinger, Baron de Graney, 
Jonkheer de Jong van Beek, dhr. Wigman, dhr. Van der 
Flier, dhr. Ebbinge Wubben, Ridder van Rappard, dhr. Jan 
Speelziek en dhr. Piet Muntjewerf. 



VBBN 
ln deze reeks heb je jouw plaats gevooden en de belangen 
van de VBBN behartigd. 
We hebben het er sa men wei eens over gehad. Deze lange 
historic is een steun. Je bevindt je in een lange reeks 
illu tere voorgangers. Het is ook een last, een extra ve r
antwoordelij kheid naar de idea len en inspann ingen van je 
voorga ngers. Daar moet je rekening mee houden; je kunt 
als het ware niet met een schone lei beginnen. 
Je hebt dat wei eens ge"illustreerd door te wijzen op een 
van jouw voorgangers: Ridder van Rappard die met zijn 
40-jarig voorzitterschap en zijn noga l autoritaire trekjes 
de cultuur van de VBBN zodanig bepaalde, dat bet voor
zitterschap van Jan Spee lziek en Piet Muntjewerf nodig 
waren om dat enigszins aan de tijd aan te passen en te 
moderniseren. Naar mijn mening heb jij dat proces 
afgerond . 
Door jouw deskundigheid en door jouw persoon is de sfeer 
binnen de VBB duide lijk verbeterd en aan de actual iteit 
aangepast. Door jouw deskundigheid kregen we een 
groepenstructuur waarbij met regehnaat de besturen van 
de 14 Groepen in Nederland overleggen in Wageningen 
over her lopende en toekomstige beleid. Door jouw persoon 
ontstond een open sfeer, waarbij bestuurders een meer 
realistisch beeld kregen van bet werk van het Hoofdbestuur 
en van de !eden van het Hoofdbestuur. 
Daarmee bereikte je een decentraal bestuur dat open stood 
voor initiatieven van onderop en dat goed communiceerde 
met de achterban. In de organisatieleer is het a! lang bekend 
dat een centraal, autoritair bestuur bij de achterban leidt 
tot passivi teit. Men wacht op instructies en initiatieven van 
boven. Een decentraal , open bestuur le idt tot dynamiek. 
Mensen identificeren zich met het bestuur en voelen zich 
ui tgenodigd met initiatieven en positieve kritiek te komen . 
Jk constateer dat de zurigheid in de re latie imkers en 
hoofdbestuur weg is. 
De VBBN is jou daar dankbaar voor en het in pireert mij 
om op deze weg voort te gaan. 

Jk wil nog iets zeggen over jouw persoon als voot·zitter 
A Is ik met mensen spreek over de voorzitter van de VBBN, 
valt mij op dat vrij wel altijd jouw integriteit wordt genoemd. 
Men sen vertrouwen je en jouw benadering van mensen is 
altijd respectvo l en serieus. J ij bent geen bestuurder van 
slimme trategische spelletjes en handige opzetjes. Jij bleef 
de inhoud zoeken en argumenteren. Daa rmee was je soms 
ook kwetsbaar en ik zag dat je daar wei eens onder leed. 
Je bent geen uitslover, Dick. Je werkte keihard aan de 
taken waarvan je vond dar je die moest doen. Delegeren 
van taken naar anderen was niet je sterkste kant en dat 
betekende dar je hee l veel tijd aan de VBBN kwij t was. Je 
ze i tegen mij dat het voorzitter chap al gauw 2,5 dag per 
week vereiste. Jk heb je her afgelopen half jaa r vervangen 
en ik kan u meedelen dat Dick's schatting aan de zu inige 
kant was: Dick is geen ui ts lov r. 
Je stond voor je keuzes en daar was natuurlijk a ll ereerst 
de keuze om dit werk als vrijwilliger te gaan doen en niet 
elders een betaald adviseurschap of iet dergelijks op je te 
nemen . Wij zijn je daar dankbaar voor, al was het aileen 
a l omdat organi saties als de VBBN, zoals ve le andere 
orga nisaties in Nederland uitsluitend kun nen functioneren 
dank zij bestuurders al jij, die z ich als vrijwilliger daar
voor inzetten. 

Dick, je neemt afscheid en je bent ziek. Daar z ijn we 
allemaal van onder de indruk. 
lk zou graag willen datje nog lang bij ons bent. AI is her 
maar va nwege mijn eigenbelang dat ik graag van je 
ervaringen en inzicbten gebruik wil blij ven maken. Maar 
voor al!es wen ik je sterkte de komende tijd en eel geluk. 
Want bet is zoa l de dichter schrijft: Geluk is tenslotte in 
het reine komen met je eigen demonen. Vee! sterkte en 
succes daarmee. 
Tens lotte hebben we ook nog een cadeautje voor je. Jouw 
maandelijkse column : 'Uit de PC van de voorzitter' was 
naar mijn gevoel zeer bepalend voo r de comrnunicatie van 
Wageningen met de imkers. Die coltunn verscheen vanaf 
jouw aantreden als aankomend voorzitter. november 1992 
tot en met maart 2002 (afgelopen week verscheen Bijen 
met daarin jouw laatste column). Je schreef daarin a ltijd 
gevoel ig. Altij d serieus mel ee n oog voor de zorgen en 
verwachtingen van imkers. Uit reacties die we binnenkregen 
bleek dat dil de imkers aansprak en dat zij dal waardeerden. 
We hebben jouw co lumns die gedurende de negen jaar 
van jouw voorzi tterschap maandelijks in Bijen 
verschenen, gebundeld en die willen we jou aanbieden als 
afscheidscadeau. 
Ook voor a ile aanwezigen hier ligt een exemplaar klaar. 

H. Kamplwis, burgemeester 1!(111 Amstelveeu 

Afscheidsspeech D. Vunderink 
Dick Vwuleriuk 
lk dank de burgemeester van Am telveen voor de konink
lijke onderscheid ing en dat hij ze lf de moeite heeft 
genomen naar Wageningen te komen om deze uit te 
rei ken. 
Tevens dank ik het HB dat de onderscheiding heeft aan
gevraagd. 
Dank aan HB voor de bundeli ng van mijn 'Uit de PC van 
de voorzitter', die een goede indruk geeft van wat er a lle
maal gebeurde en hoe mijn gedachten ook veranderden. 
lk wi l nu nog een terugblik werpen op de afgelopen negen 
jaar. 
1-let begon met een gesprek op een bankje op het Bijen
park van Amsterdam waar Piet Muntjewerf mij polste of 
ik welli cht z ijn opvolger w ilde worden. Toen een se lectie
gesprek met Piet en Gerrit Henseler en desondank ging 
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ik vrijwel onvoorbereid het avontuur tegemoet. lk ben 
achteraf stomverbaasd gewecst over wat ik over de bijen
houderij niet wi t, maar we! had kunnen weten. Oat heeft 
me opnieuw erg bewust gemaakt van hct feit dat wij 
aileen die in forma tie tot ons nemen, die voor ons op dat 
moment belangrijk is. De re t gaat het ene oog in en het 
andere uit. En zo had ik tot dan geleefd als 90% van de 
imkers. Een belangrijke aanwijzing voor het toekomstige 
PR-beleid. 
!k moest betalen met enkele flinke koude douches. 
Plotseling voor functies geplaatst, waarvan ik her bestaan 
niet eens bevroedde zoals Bedrijfsraad en 
Landbouwschap, voelde ik me als de kat in het vreemde 
pakhuis. Maar met het opsnuiven van de belangrijke 
geuren vonden kat en Ym1derink geleidelijk hun weg. 
• lk heb de wind mee gebad door de voorze t die Piet 
Mtmtjewerf had gegeven voor de nieuwe bestuursstructuur. 
Goed, ik heb op mijn eerste ALV de acceptatie moeten 
verwerven. maar daarna heb ik ook de vruchtcn mogen 
plukken . lk stel dat mede door deze structuu r en het weg
vallen an her gekissebis over wie nu eigenlijk de besluiten 
neemt, de grondhouding van de bestuurders van de diverse 
lagen is ontwikkeld naar een van constructief meedenken. 
Bovendien is bet groepsbe tuur een kweekplaats voor 
hager kader.Het zou mij niet verbazen als de op olger 
van Wieb Top straks constateert dat dit de belangrijkste 

Een 'geridderde' Dick Vumlerink 

verandering is geweest in mijn bestuursperiode. 
Ik zie echter een tegenkant. U laat het HB zijn eigen 
vacatures vervullen. De laatste jaren ontvingen wij geen 
enkele voord.racht of zel fs suggestie van de verenigingen. 
Dat rieJ..'t naar gemakz ucht. 
• Een tweede belangrijke verandering is geweest dat we 
geleidel ijk afscheid hebben genomen van de subsidie
cultuur. ln het begin ontmoette ik nog vee! de houding 
van 'wij zijn wei nuttig, maar ook zielig en zijn af11ankelijk 
van de financiele hulp van de overheid'. Wei, die hulp is 
vrijwe l opgedroogd en wij staan grotendeels op eigen 
benen en dat gaat ons prima af. Het is voor elk individu en 
elke organisatie bevrijdend om op eigen benen te taan. 
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Dat wij binnenkort een bijdrage aan de bijengezondheid 
moeten geven, is in het gebeel niet onredelijk. Elke honden
liefllebber zal jaloers zijn op het beperkte bedrag. 
Met meebetalen kun je meteen ook meepraten. En dat lag 
vroeger niel altijd voor de hand. lk wij aileen al op de 
win l die ons dat bij het bijenteeltonderwij heeft op
geleverd. 
Natuurlijk blijven wij de overheid wijzen op de beperkingen 
van een vereniging in vergelijking met commerciele 
bedrij fs ectoren a is kippen- of varkenshouderij en kan er 
soms ai leen sprake zijn van meebetalen. 
En natuurlijk blijven wij wijzen op het maat chappelijk 
belang van de besruivingsfunctie an de bijcn bij econo
mische en ecologische gewassen. 
• Dan de viering in 1997 van het I 00-jarig jubileum m t het 
boek van Wieb Top en het huzru·enstukje van de CD-rom. 
waaraan de naam van Henk van den Broek blijfl verbonden. 
Het is een waagstuk geweest met het gekke verschijnsel 
dat weer 2.500 verkochten in Nederland en de verkoop 
van de viertalige vers ie in het buitenland zwaar tegenviel. 
Maar we hebben er en pracht CO-rom aan overgehouden. 
• lk kan natuurlijk niet voorbijgaan aan de fusiebesprekin
gcn. Uiteraard had ik net als mijn voorgru1gers de aJ11bitie 
om de vijf organisaties tot een sterk gehee l te brengen. Wel, 
dat succe is nog uitgebleven. lk vind dat teleurstellend 
omdat we zo h og noodzakelijk een fris en vernieuwend 
beeld vru1 de bijenhouderij moeten tonen. 
lk ben ook teleurgesteld in de geringe waardering van de 
andere organisaties voor het werk van de VBBN voor de 
Bedrijf: raad. 
Het i vanzelfsprekend dat de VBBN het meeste doet in 
het belang van de totale bijenhouderij. Ik durf te ste llen 
dat ik daarin een onevemedig grate steen heb bijgedragen. 
Oat was natuurlijk ook in het VBBN-belang. 
Wat mij heeft teleurgesteld in de andere organisaties is, 
dat zij desondanks voortdurend wijzen op de dominantie 
van de VBBN. Zander dat zij zich realiseren dat zij, dank
zij de grote bijdrage aan de Bedrijfsraad van en op kosten 
van de VBBN, in staat waren hun zelfstandigheid te 
bewaren. Een enkele bestuurder heb ik horen zeggen: 'het 
is genant hoe wij vegeteren op de VBBN', maar het aantal 
van dergelijke realisten is kennelijk klein. 
Aileen al door de getalsverhoudingen zullen de VBBN-ers 
in een combinatie de boventoon voeren. Is dar opnieuw 
bedreigend of zullen de !eden van de andere organisaties 
daarvan weer profiteren met vernieuwingen en daadkracht 
waaraan zij begrijpelijkerwijs onvoldoende toekwamen. 
Ik sluit m1 voor mezelfeen periode afwaaraan ik fijne 
herinneringen zal bewaren. Het betekende in zekere zin 
het opbouwen van een nieuwe loopbaan in een vrijwel 
onbekend terrein, waarin ik veel heb geleerd, maar waarin 
ik ook veel kwijt kon van eerdere ervaringen . Het is voor 
mij een voorrecht dat ik deze bijdrage aan de VBBN heb 
kUJmen geven. lk dank u voor veel vertrouwen dat ik van 
u ontving. lk stel wei dat het een wijs besluit is gewee t 
de maximaJe termijn op negen jaar te stellen. Het waren 
intensieve jaren. 


